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DAMES EN HEREN, 
 

De Commissie voor Economie, Werk en Sociale 
Economie organiseerde op 3 juli 2008 een 
gedachtewisseling met mevrouw Kathleen Van 
Brempt, Vlaams minister van Mobiliteit, Sociale 
Economie en Gelijke Kansen over de toekomstvisie 
inzake de gelijkschakeling van de beschutte en 
sociale werkplaatsen. Tijdens die gedachtewisseling 
werd het principeakkoord tot het realiseren van een 
decreet  inzake tewerkstellingsondersteunende maat-
regelen voor personen met een nood aan ondersteu-
ning op de werkvloer besproken. Dat akkoord werd 
afgesloten tussen de minister en de betrokken stake-
holders, werkgevers en vakorganisaties. Aansluitend 
bij deze gedachtewisseling werd een voorstel van 
resolutie van de heer Bart Van Malderen, mevrouw 
Annick De Ridder en de heren Gino De Craemer, 
Joris Vandenbroucke en Jan Laurys betreffende het 
realiseren van een decreet Maatwerken besproken 
(zie Parl. St. Vl. Parl., 2007-08, nr. 1757/2). 

1. Toelichting door de minister 

Mevrouw Kathleen Van Brempt licht het principe-
akkoord  tot het realiseren van een decreet inzake 
tewerkstellingsondersteunende maatregelen voor 
personen met een nood aan ondersteuning op de 
werkvloer toe. Dit principeakkoord vormt in wezen 
een eerste neerslag of verankering van de lange weg 
die al is afgelegd naar het gelijkschakelen van de 
werkvormen beschutte en sociale werkplaatsen. 
 
Van zodra de overheveling van de beschutte werk-
plaatsen in 2006 naar sociale economie een feit was, 
werd door de minister van sociale economie al de 
wens geuit om de beide werkvormen (beschutte en 
sociale werkplaatsen) samen te voegen. Zowel naar 
doelstelling – namelijk het tewerkstellen van kan-
sengroepen – als naar het economische kader waar-
binnen dit moet gebeuren – beide werkvormen moe-
ten een groot deel van hun inkomsten uit verkoop 
halen – kunnen de werkvormen perfect op elkaar 
geplaatst worden. Het is dan ook niet meer dan lo-
gisch dat getracht wordt om ze meer naar elkaar toe 
te laten groeien. Deze beleidsoptie werd ook geka-
derd binnen de globale wens tot vereenvoudiging 
van de sociale economie en de uitwerking van drie 
duidelijke pijlers (invoegeconomie, lokale diensten-
economie en maatwerk). 
 
Uitgangspunt daarbij was en is nog steeds om be-
schutte en sociale werkplaatsen om te vormen naar 
een nieuwe werkvorm die het beste van de twee we-
relden moet verenigen. Enkel zo kunnen de toekom-
stige uitdagingen aangepakt worden en kan een effi-
ciënte en doelmatige inzet van de middelen gegaran-

deerd worden voor specifieke tewerkstellingsmaat-
regelen voor personen met een arbeidshandicap.  
 
Dit akkoord vormt eigenlijk de neerslag van een 
nieuw kruispunt of keerpunt op de weg naar een 
decreet dat voor de doelgroepwerknemers een 
meerwaarde wil realiseren inzake tewerkstelling op 
maat.  
 
Belangrijk daarbij is de beleidsoptie die samen met 
de betrokken sociale partners genomen is om niet 
louter een decreet te maken dat enkel de samenvoe-
ging van beschutte en sociale werkplaatsen reali-
seert.  Hoewel dat de aanzet voor het decreet was, is 
in de loop van de verdere concretisering de beleids-
optie genomen om verder te gaan: 
 
– er is voor geopteerd om te vertrekken van een 

doelgroependecreet (dus geen decreet Maatwerk-
bedrijven) waarvoor dan bepaald wordt welke 
subsidies en instrumenten voor de doelgroep-
werknemers ter beschikking staan. De maatwerk-
bedrijven vormen daarbinnen dan een mogelijke 
(maar niet de enige) piste. Doelstelling moet zijn 
dat een groot deel van de subsidies gekoppeld is 
aan de doelgroepwerknemer los van de werkge-
ver; 

 
– de opening naar tewerkstelling in het reguliere 

circuit met externe begeleiding wordt ingebouwd, 
waarbij ook voorzien wordt in een taak voor de 
maatwerkbedrijven; 

 
– afstemming met de opvolger van de Vlaamse in-

schakelingspremie (VIP)/cao 26 (bevoegdheid 
minister Frank Vandenbroucke) dat als instrument 
op termijn ook een plaats moet kunnen krijgen in 
dit decreet; 

 
– specifiek voor de maatwerkbedrijven wordt verder 

gewerkt op responsabilisering, verantwoordelijk-
heid en professionaliseren door het inbouwen van 
een aantal minimale kwaliteitseisen waarbij de 
initiatieven de vrijheid gelaten wordt hoe ze dit 
invullen, maar terwijl er wel verwacht wordt dat 
ze deze minimale normen bereiken. Daarnaast 
worden er stimulansen ingebouwd voor initiatie-
ven die verder willen gaan. 

 
Daarbij wordt ook de piste van het rugzakprincipe 
naar voren geschoven, waarbij een doelgroepwerk-
nemer, ongeacht bij welke werkgever hij of zij te-
werkgesteld wordt, eenzelfde pakket aan subsidies 
meebrengt en eenzelfde kost oplevert voor de werk-
gever. Enkel zo kan verdringing van doelgroepen 
vermeden worden en kan ook de instroom/door-
stroom naar reguliere werkgevers een realistische 
optie worden.  
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Vanuit deze visie wordt dan ook vertrokken van 
doelgroepen die door de Vlaamse overheid worden 
afgebakend vanwege een hoge nood aan ondersteu-
ning op de werkvloer. Er wordt voor deze doelgroe-
pen vanuit gegaan dat enkel mits structurele onder-
steuning deze doelgroepwerknemers zouden kunnen 
tewerkgesteld worden.  
 
Deze afgebakende doelgroepen openen dan recht op 
een ondersteuningspakket dat hoofdzakelijk zal be-
staan uit een rendementssubsidie en (indien nodig) 
een begeleidingssubsidie. De werkgever kan dan 
voor de betreffende werknemer beroep doen op de 
meegekomen subsidies en voordelen, maar dient ook 
te voldoen aan de eraan verbonden verplichtingen en 
verwachtingen. 
 
In het toekomstbeeld voorzag de minister ook dat 
voor elke onderscheiden doelgroep specifieke werk-
vormen erkend konden worden die de tewerkstelling 
van de respectievelijke doelgroep tot doel hadden en 
waaraan specifieke eisen opgelegd konden worden. 
In dat onderdeel van het decreet moesten dan de 
maatwerkbedrijven gesitueerd worden. 
 
Dat globale kader en deze integrale visie is belang-
rijk en moet volgens de minister de rode draad blij-
ven in alle toekomstige beslissingen die de Vlaamse 
Regering gaat nemen.  
 
Specifiek voor het stuk ‘beschutte en sociale werk-
plaatsen’ is nagenoeg het hele jaar 2007 besteed aan 
het concretiseren van de voornoemde principes.  
 
Essentieel voor de gelijkschakeling is de ontwikke-
ling van een eenduidig inschalingsinstrument. Mo-
menteel bestaat er namelijk geen instrument dat bei-
de doelgroepen op een gelijkaardige en gelijkwaar-
dige manier kan inschalen (op basis van de afstand 
tot de arbeidsmarkt). Om hieraan tegemoet te ko-
men, is een aparte werkgroep opgericht met alle 
betrokken actoren vanuit middenveld en administra-
tie die specifiek werk maakt van het ontwikkelen 
van dit inschalingsinstrument. In het najaar van 2008 
worden de eerste resultaten hiervan verwacht. 
 
Een aantal evoluties op Europees en federaal vlak 
zorgden echter voor een ernstige vertraging en 
maakten dat de initiële timing inzake het neerleggen 
van een decreet niet kon gehandhaafd worden. 
 
Het zeer sterk beperkende kader dat Europa oplegt 
inzake het specifiek ondersteunen van bedrijven, kan 
niet genoeg benadrukt worden, stelt de minister. Dit 
heeft namelijk gevolgen naar de bepaling van de 
doelgroep en bepaling van de hoogte van de subsi-
dies die mogen toegekend worden. Alle toekomstige 
beslissingen die genomen worden naar bepaling van 
doelgroep als naar bepaling van de soorten en hoogte 

van de subsidies, moeten in overeenstemming zijn 
met het regelgevende kader van Europa.  
 
Momenteel wordt de Europese Verordening betref-
fende staatssteun aangepast en herwerkt. De laatste 
consultaties met de verschillende lidstaten zijn afge-
rond. Op 2 juli 2008 is de definitieve nieuwe veror-
dening officieel goedgekeurd door de Europese 
Commissie waardoor ze medio augustus 2008 van 
kracht wordt. Vanaf dan moeten alle (wijzigingen 
aan) Vlaamse maatregelen in overeenstemming zijn 
met de nieuwe verordening. Aangezien die verorde-
ning ook het (stringente) kader bepaalt waarbinnen 
subsidies mogen gegeven worden aan afgebakende 
kansengroepen, moet eerst duidelijk zijn welke wij-
zigingen mogelijks aan het kader gedaan worden 
vooraleer die kunnen meegenomen worden in het 
uitschrijven van het decreet. 
 
Het gegeven dat op het vlak van de subsidiëring ook 
het federale luik een zeer zware impact heeft, is 
doorheen de concretisering zeer duidelijk geworden. 
Zowel beschutte als sociale werkplaatsen krijgen 
ook een niet onaanzienlijk deel aan tegemoetkomin-
gen vanuit de federale overheid. Twee elementen 
vormen daarbij een probleem in het uitschrijven van 
een eenheidsdecreet: 
 
– het is duidelijk dat deze federale tussenkomsten 

zeer verschillend zijn tussen beschutte en sociale 
werkplaatsen. Vooraleer te kunnen komen tot een 
gelijkschakeling van de werkvormen en dus tot 
een vermenging van de doelgroepen, moeten ook 
deze federale tussenkomsten op elkaar worden af-
gestemd en gelijkgeschakeld;  

 
– deze federale tussenkomsten zijn ook werkvorm-

gebonden (en gaan dus niet mee met de doel-
groepwerknemer) wat maakt dat zowel naar ge-
lijkschakeling van beschutte en sociale werkplaat-
sen als binnen de brede visie van koppeling aan de 
doelgroepwerknemer, ook hier wijzigingen nood-
zakelijk zijn. 

 
De federale verkiezingen die midden 2007 plaats-
vonden en het nadien uitblijven van een federale 
regering tot maart 2008 zorgden ervoor dat pas re-
cent een eerste overleg kon vastgelegd worden om 
dit probleem aan te kaarten. Op vraag van de minis-
ter werd op het Overlegcomité van 5 maart 2008 
door de Vlaamse minister-president de vraag gesteld 
naar het oprichten van een werkgroep (op initiatief 
van de federale premier) die deze problematiek van 
naderbij moet bekijken. De eerste bijeenkomst van 
die werkgroep vond plaats op 9 mei 2008. Momen-
teel wordt een uitspraak afgewacht binnen de Natio-
nale Arbeidsraad naar ondermeer deze problematiek. 
 
Deze evoluties maakten van de neerlegging van een 
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decreet geen evidentie meer. Hoewel al voldoende 
inhoudelijke elementen aanwezig waren om te ko-
men tot een ontwerp van decreet waarbij dit een 
kader vormt voor de (toekomstige) concretisering 
van de afgesproken principes, werd uit een rond-
vraag bij de betrokken stakeholders eind februari 
2008 duidelijk dat de meerderheid voorkeur gaf aan 
het bekomen van meer duidelijkheid inzake de bo-
ven gestelde elementen. Zij worden als basisvoor-
waarden noodzakelijk geacht om met vertrouwen 
achter het decreet te kunnen staan.  
 
Gegeven het vele werk en ook de vele afspraken die 
toch al gerealiseerd zijn, is wel gesteld om op korte 
termijn een aantal elementen waarover consensus 
bestaat neer te schrijven in een principeakkoord. 
Zodoende wordt toch een basisdocument bekomen 
dat duidelijk weergeeft over welke elementen al 
overeenstemming is bereikt. Dit akkoord kan in de 
toekomst dan ook gebruikt worden als kader voor de 
verdere uitwerking van het decreet.  
 
De minister geeft vervolgens een overzicht van de 
inhoud van het akkoord. 
 
In essentie geeft het weer over welke elementen al 
overeenstemming bereikt is.  
 
Het akkoord bestaat uit (globaal genomen) drie de-
len: 
 
– de opsomming van een aantal vaststellingen, feiten 

en problemen met betrekking tot de huidige werk-
vormen en procedures; 

 
– op basis van dit eerste deel, de vastlegging van 

vooreerst een aantal globale principes ten aanzien 
van het nieuwe decreet en daarnaast een aantal 
specifieke principes voor de werkvorm die de be-
schutte en sociale werkplaatsen dient te verenigen; 

 
– ten slotte wordt het stappenplan van de voornaam-

ste elementen tot realisatie van het eenheidsde-
creet besproken. 

 
Wat de algemene principes betreft, moet vooral ge-
wezen worden op de focus ten aanzien van de doel-
groepwerknemer, de invoering van het ‘rugzakprin-
cipe’ waarbij elke werkgever voor een betreffende 
werknemer hetzelfde ondersteuningspakket krijgt 
toebedeeld en daarbinnen de afbakening van speci-
fieke werkvormen.  
 
Met betrekking tot de specifieke bepalingen voor 
beschutte en sociale werkplaatsen wordt meer vrij-
heid gegeven aan de initiatieven op voorwaarde dat 
een aantal verantwoordelijkheden op een voldoende 
kwalitatieve manier gegarandeerd kunnen worden.  
Belangrijk daarbij zijn de blijvende aandacht voor de 

zwakste doelgroep, de trajectbegeleiding via de 
VDAB (Vlaamse Dienst voor Arbeidsbemiddeling 
en Beroepsopleiding) en de focus op de doelgroep-
werknemer en op de interne en externe doorstroom-
mogelijkheden. 
 
De minister vermeldt nog dat dit document al is aan-
vaard door de Vlaamse Regering, ook al is bespro-
ken (en positief onthaald) door de VESOC-
werkgroep  (VESOC: Vlaams Economisch Sociaal 
Overlegcomité) en momenteel wacht op agendering 
op een formeel VESOC. Bij de gebruikersverenigin-
gen heeft ook het Vlaams Netwerk van verenigingen 
waar armen het woord nemen, zich akkoord ver-
klaard met de tekst. In september wordt de officiële 
ondertekening van dit akkoord voorzien. 
 
De minister besluit met te stellen dat ze met deze 
gedachtewisseling in de commissie Economie het 
draagvlak van deze tekst in naam van alle betrokken 
stakeholders zo breed mogelijk wil maken opdat de 
principes die door iedereen aanvaard zijn, op korte 
termijn niet nodeloos ter discussie worden gesteld. 
Zodoende kan binnen een duidelijk kader verder 
gewerkt worden aan de concretisering van deze ele-
menten. 

2. Discussie 

Tijdens de discussie wordt ook het bovenvermelde 
voorstel van resolutie voorgesteld door de heer Bart 
Van Malderen. De leden van de diverse fracties slui-
ten zich bij dat voorstel aan. Voor de tussenkomsten 
ter zake verwijzen we naar het verslag van deze be-
spreking (zie Parl. St. Vl. Parl., 2007-08, nr. 1757/2).  
 
Aan de minister worden nog enkele vragen gesteld 
en bedenkingen geformuleerd. 
 
De heer Jan Laurys heeft een opmerking in verband 
met arbeidszorg, waarover blijkbaar nog geen defini-
tieve keuzes zijn vastgelegd. Arbeidszorg zorgt er-
voor dat er ook rekening gehouden wordt met de 
meest zwakke doelgroepwerknemers. Er moet echter 
een keuze gemaakt worden. Is het een springplank 
naar betaald werk? Of zal het fungeren als een defi-
nitieve oplossing, een finale terugvalbasis voor 
werknemers die niet meer in staat zijn om betaald 
werk uit te voeren?  
 
De minister zegt dat het klopt dat de keuzes in ver-
band met arbeidszorg nog niet gemaakt zijn. Mo-
menteel loopt er een proeffase waaruit de juiste con-
clusies voor het decreet moeten voortvloeien. Er zijn 
twee denksporen. Een ervan is dat arbeidszorg geïn-
tegreerd wordt in het decreet. Dat lijkt logisch maar 
niet iedereen is het daarmee eens. Pas na de proeffa-
se zal dat duidelijk zijn. De doelstelling van arbeids-
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zorg moet nu wel al duidelijk zijn. Dat heeft ook te 
maken met de ontstaansgeschiedenis van het proef-
project arbeidszorg. In overleg met Welzijn is be-
paald dat arbeidszorg een opstap moet zijn, in eerste 
instantie naar een betaalde baan in de sociale eco-
nomie, maar eventueel ook in het reguliere circuit. 
Arbeidszorg in welzijn heeft therapeutische doelein-
den. Het gaat dus om twee verschillende zaken, mis-
schien moet de term aangepast worden. 
 
De heer Laurys heeft ook bemerkingen bij het zoge-
naamde rugzakje Uiteraard moet de overheid op het 
vlak van financiering haar verantwoordelijkheid 
nemen. Het rugzakje mag niet evolueren tot een 
soort persoonsgebonden financiering. Een evolutie 
naar autonomie is zinvol maar de subsidies om de 
afstand tot de normale arbeidsmarkt te overbruggen, 
moeten aan de werkgever toekomen. Het mag geen 
budget zijn dat de doelgroepwerknemer autonoom 
kan besteden. Uiteraard zal er altijd een forfaitaire 
basis nodig zijn.  
 
De heer Eric Van Rompuy vraagt hoe de totale fi-
nanciering, onder meer van het rugzakje, in elkaar 
zit.  Rugzakfinanciering mag inderdaad geen per-
soonsgebonden aangelegenheid worden want dan is 
het niet langer een stimulans.  
 
De minister stelt dat de kenmerken van de persoon in 
kwestie bepalen hoeveel er in het rugzakje zit. Om 
die te bepalen is het inschalinginstrument nodig. De 
VDAB is dat instrument aan het ontwikkelen, maar 
dat is niet zo gemakkelijk. Personen evolueren, voor 
velen zal het rugzakje tijdelijk zijn. De afstand tot de 
arbeidsmarkt moet bepalen hoe hoog de subsidies 
zijn. Dat is aan de persoon gebonden. Maar het is 
absoluut niet zo dat het rugzakje een eigen recht van 
het individu is. Het is geen persoonsgebonden on-
dersteuning. Het geld komt de werkgever toe.  
 
Hoeveel elk rugzakje zal bevatten is nu nog niet 
duidelijk, dus kan ook het totale budget niet geraamd 
worden. Het komende jaar moet dat wel mogelijk 
worden. Voor een nieuw regeerakkoord is een bud-
gettaire inschatting immers belangrijk.  
 
De heer Jan Laurys is ervan overtuigd dat het niet 
eenvoudig zal zijn om een multidisciplinair meetin-
strument te ontwikkelen. Er zijn nog heel wat ondui-
delijkheden, onder meer de aard van de beroepspro-
cedure. Er is ooit een poging gedaan om dergelijk 
instrument te ontwikkelen voor het bepalen van de 
graad van arbeidsongeschiktheid na een arbeidson-
geval. Ook toen moest een multidisciplinair team 
zich daarover buigen. Dat was behoorlijk ingewik-
keld. Er zijn vergelijkingen mogelijk met de Katz-
schaal, die de graad van hulpbehoevendheid bepaalt,  
maar die is minder ingrijpend.  
 

Gezien het feit dat Europa het grootste struikelblok 
kan vormen, is het volgens mevrouw Els Van Weert 
nodig de evoluties op dat vlak van nabij te volgen en 
in de mate van het mogelijke ook te beïnvloeden. 
Vlaanderen moet zijn model van sociale economie 
verdedigen daar waar de beslissingen genomen wor-
den. Op federaal niveau is er iemand aangewezen die 
dat opvolgt. 
 
De minister antwoordt dat de diensten de Europese 
evoluties nauwgezet volgen en sterk hebben gelob-
byd. Vlaanderen is echter een klein garnaaltje. De 
verordening vertrekt vanuit het directoraat-generaal 
Mededinging (‘competition’), dat niet in de eerste 
plaats uitgaat van de sociale aspecten. Europa wordt 
steeds stringenter en heeft een steeds grotere impact 
op het beleid van de sociale economie. De invoeg-
economie is ondertussen al aangepast aan de Euro-
pese inzichten.  
 
Voor het eenheidsdecreet betekent de Europese 
strengheid dat mogelijks (in het slechtste scenario) 
een deel van de huidige doelgroepen van de sociale 
en beschutte werkplaatsen niet zal kunnen meege-
nomen worden. Die zullen op een andere manier 
moeten worden geholpen. Het is immers niet omdat 
Europa richtlijnen uitvaardigt, dat die mensen geen 
steun meer nodig hebben.  
 
Mevrouw Van Weert merkt nog op dat in het ak-
koord over de eerste fase van de staatshervorming 
staat dat de volledige bevoegdheid voor de sociale 
economie zal worden overgedragen aan de regio’s. 
In welke mate is daar al overleg over gepleegd? In 
welke mate passen de conclusies in het voorgaande? 
Een groot deel van die zaken gaan het algemene 
arbeidsbeleid aan en dus niet specifiek de bevoegd-
heid sociale economie zoals ze nu federaal is toege-
kend.  
 
De minister bevestigd dat het eigenlijk de bedoeling 
was dat het eerste pakket van de staatshervorming al 
goedgekeurd zou zijn. De sociale economie is eigen-
lijk al een bevoegdheid van de regio’s. Wat cruciaal 
is voor het eenheidsdecreet maakt echter geen deel 
uit van het beoogde eerste pakket van de staatsher-
vorming. Het essentiële deel heeft immers te maken 
met loonkostverlagende maatregelen voor doelgroe-
pen, dat vormt een onderdeel van werk. Als dat ge-
regionaliseerd wordt, is overleg met de federale 
overheid hierover niet langer nodig.  
 
Mevrouw Van Weert stelt verder dat er de laatste 
jaren heel wat is geïnvesteerd in het meten van de 
trajecten van doelgroepwerknemers. Daaruit is ge-
bleken dat het voor een deel van de doelgroepwerk-
nemers moeilijk is om succesvol en over langere 
termijn aan het reguliere arbeidscircuit deel te ne-
men. Doorstroming blijft natuurlijk het eerste objec-
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tief. Maar hoe zal de minister zorgen voor oplossin-
gen voor die mensen voor wie doorstroming geen 
mogelijkheid blijkt te zijn? Het lid neemt aan dat het 
nieuwe systeem ook voor hen oplossingen biedt. 
 
Mevrouw Annick De Ridder voegt hieraan toe dat de 
zorg voor externe doorstroming gepaard moet gaan 
met aandacht voor interne doorstroming, als eerste 
stap naar een doorstroming naar het reguliere circuit. 
Het rugzakprincipe zorgt ervoor dat een doelgroep-
werknemer, ongeacht de plaats waar hij werkt, een 
gelijk pakket aan subsidies meebrengt. Dat is be-
langrijk voor de doorstroming en het zal verdringing 
op de arbeidsmarkt tegengaan.  
 
De minister antwoordt dat doorstroming uiteraard 
belangrijk is, ook interne doorstroming trouwens. 
Gegeven de rugzak aan subsidies, is ook de door-
stroom evenals een mogelijke terugkeer naar sociale 
economie automatisch verzekerd. Door het rugzak-
principe en de subsidies niet langer te koppelen aan 
de werkvorm, wordt het mogelijk dat doelgroep-
werknemers bij een reguliere werkgever werken. Dat 
biedt perspectieven om op termijn de subsidies te 
verminderen en mogelijks te schrappen, hoewel dat 
voor sommige werknemers nooit mogelijk zal zijn.  
 
De heer Roland Van Goethem is bang voor een ver-
vaging van de grenzen tussen de sociale economie 
en de beschutte werkplaatsen. Werknemers die eer-
der passen in een beschutte werkplaats, komen te-
recht in de sociale economie. Op die manier ontbe-
ren ze de juiste begeleiding. Dat heeft ook een in-
vloed op hun veiligheid. De begeleiders van de soci-
ale economie hebben immers niet dezelfde ervaring 
als de begeleiders van de beschutte werkplaatsen. 
Een nieuw decreet moet een duidelijk onderscheid 
maken tussen de sociale economie, bedoeld om 
werknemers die bijvoorbeeld langdurig werkloos 
zijn, te begeleiden naar de reguliere economie en de 
beschutte werkplaatsen, bedoeld voor mensen die 
een specifieke veiligheid en ondersteuning nodig 
hebben.  
 
De minister is het daar niet mee eens. Het klopt on-
getwijfeld dat bepaalde werknemers beter af zijn in 
de beschutte werkplaats dan in de sociale economie. 
Soms komen ze toch terecht in de sociale economie, 
door eigen keuze, of omdat er een plaats vrijkomt. In 
een sociale werkplaats is er geen tekort aan onder-
steuning. De begeleiders weten heel goed waar ze 
mee bezig zijn, ook op het vlak van veiligheid.  
 
De heer Gino De Craemer vindt dat de omschrijving 
van de doelgroepwerknemers duidelijk moet zijn en 
vrij breed kan gaan. Enkel mensen met een fysieke 
of mentale arbeidshandicap kunnen volgens N-VA 
in aanmerking komen voor het rugzakje. Klopt dat? 
 

De minister beaamt dat de doelgroep van de beschut-
te en de sociale werkplaatsen het uitgangspunt is. 
Die is ruimer dan enkel de mensen met een fysieke 
of mentale handicap. Niets belet na te gaan of er een 
uitbreiding nodig is. De minister denkt dat Europa 
Vlaanderen vooral zal verplichten om de doelgroep 
te beperken.  
 
Mevrouw Van Weert merkt ten slotte nog op dat het 
goed is dat er een heel breed overleg geweest is. De 
sector staat achter het principeakkoord. Anderzijds is 
er ook wat ongerustheid bij de werknemers in de 
beschutte en sociale werkplaatsen die eigenlijk een 
decreet verwachtten. Het lid pleit voor een goede 
communicatie en dialoog met de werknemers. De 
koepels en de werkgevers moeten in de overgangsfa-
se de ongerustheid zoveel mogelijk wegnemen. 
 
De minister verzekert het lid dat er heel wat aan-
dacht besteed wordt  aan het wegnemen van de on-
gerustheid bij de werknemers.  
 
 
De verslaggever,  De voorzitter, 
 
Louis BRIL  Eric VAN ROMPUY 
 
 

 
 
 


